
 
Akademický senát UK FTVS 

 
     

 Č.j.: AS-3/2012 
 

Zápis z řádného zasedání ze dne 14.2.2012 ve 13.00 hod 
 

Přítomni (bez titulů): viz prezenční listina 
Zaměstnanecká komora: Čechovská, Baláš, Dvorský, Hojka, Horčic, Janák, Jelen, Kaplan, 
Kohlíková, Panská, Velenský, Zahálka 
Studentská komora:Harbichová, Matouš, Vokoun 
Omluveni: Pokorná (z), Vomáčko (z), Hradečná (s), Severýn (s) 

 
Hosté: (bez titulů): Waic 
 
 

1. Schválení programu zasedání (předsedkyně AS FTVS Kohlíková): 

V úvodu předsedkyně AS FTVS navrhla prodiskutovat program zasedání především 

z ohledem na bod „Vnitřní předpisy – Statut“, zda-li má být tento bod projednáván a nebo 

má být s ohledem na nepřítomnost pana děkana z programu jednání vyřazen. V diskuzi 

vystoupil senátor Jelen a zeptal se, jaký je legislativní rámec „Opatření děkana se 

schvalováním AS“. Senátor Zahálka přednesl informaci od předsedy legislativní komise 

AS, kde bylo vysvětleno, že „Opatření děkana“ a „Vnitřní předpis“jsou jednoznačně 

definovány. Pokud tedy probíhá hlasování na půdě AS o „Opatření děkana“, je výsledek 

pro děkana informativní a rozhodnutí AS není závazné. Prof. Waic vystoupil s informací, 

kdy vznik a zánik pracovišť kateder je zakotveno ve VŠ zákoně, kde je deklarováno 

rozhodnutí AS s těmito kroky. Senátor Dvorsky diskutoval jednotlivá pro a proti, co je 

vhodnější při „Opatření děkana“ a co při „Vnitřním předpise“. Senátor Jelen položil dotaz, 

jak uvedená záležitost spěchá a zda-li to lze odložit. Předsedkyně AS Kohlíková 

konstatovala, že se celá záležitost projednává od prosince a že ji odložit lze. Senátor Janák 

vystoupil,. že po posledním přeložení z lednového zasedání by to šlo projednat, aby se 

legislativní záležitosti dotáhly do konce. Předsedkyně AS Kohlíková položila dotaz na 

prof., Waice jako zástupce fakulty, zda-li by vyjádřil názor na uvedený bod programu. 

Prof. Waic upozornil, že body programu zasedání AS jsou plně v kompetenci AS a on do 

toho nemůže vstupovat. Předsedkyně AS Kohlíková nechala o programu v původní 

podobě hlasovat. 

Hlasování o programu zasedání 14.2.2012: (15-0-0)  

Usnesení: Programu zasedání 14.2.2012 byl schválen. 



2. Schválení zápisu z AS z mimořádného zasedání ze dne 24.1.2012  Tajemník AS FTVS 

Zahálka informoval, že připomínky písemně obdržel od pana děkana, předsedkyně AS 

Kohlíkové, senátora Horčice. Všechny připomínky byly formálního charakteru a byly do 

zápisu zapracovány. Hlasování (15-0-0). 

Usnesení: Zápis ze zasedání dne 24.1.2012 byl schválen. 

3. Vystoupení zástupce vedení FTVS UK 

Prof. Waic se vrátil k problematice vzniku a zániku kateder a navrhl, že přinese znění VŠ 

zákona.  

 

4. Vnitřní předpisy 

Novelizace vnitřního předpisu UK FTVS – Statut: 

Prof Waic přečetl znění pasáže týkající se vzniku a zániku kateder, kde o těchto krocích 

rozhoduje na návrh děkana AS. V další diskuzi vystoupil senátor Janák s úvahou, že 

rozhodování na dvou úrovních, fakultní senát a univerzitní senát je jakousi pojistkou, ale 

v každém případě by bylo vhodné hledat cestu, která nebude složitá a proces schvalování 

se zjednoduší. Senátor Jelen se dotázal, co musí schvalovat univerzitní senát. Odpovědí 

bylo, že univerzitní senát schvaluje po fakultních senátech všechny vnitřní předpisy. 

Senátorky Čechovská doplnila, že „Opatření děkana“ neschvaluje ani fakultní a ani 

univerzitní senát. Senátor Zahálka upozornil, že schvalování „Opatření děkana“ fakultním 

senátem není pro vlastní rozhodnutí závazné a je pro pana děkana pouze informativní. 

Prof. Waic opět citoval znění zákona o VŠ a zdůraznil, že ať je postavení „Organizačního 

řádu“ jakékoliv, tak vznik a zánik kateder je deklarováno přímo v zákoně a nelze toto 

obejít. Senátorka Čechovská připomněla, že „Organizační řád“ může být „Vnitřním 

předpisem, tak jak je to v původně podané novelizaci vnitřního předpisu „Statutu“, tak 

může být „Organizační řád“ „Opatřením děkana“, tak jak si to přeje pan děkan. 

Předsedkyně AS FTVS upozornila, že AS FTVS projednává původní znění novelizace, 

kterou podalo již předešlé vedení fakulty a schválil předešlý AS FTVS. Senátor Janák se 

vrátil k situaci, kdy je „Organizační řád“ „Opatřením děkana“ a co to pro fakultu znamená. 

Senátor Horčic položil dotaz, jak je tomu na ostatních fakultách. Odpověděl senátor 

Kaplan, kdy na čtyřech součástích (na třech fakultách a jedné součásti) je to „Vnitřní 

předpis“ a na ostatních je to „Opatření děkana“. Předsedkyně AS FTVS opět připomněla, 

že pan děkan deklaroval své přání, aby „Organizační řád“ se stal „Opatřením děkana“. Prof 

Waic upozornil, že pokud nebude „Organizační řád“ „Opatřením děkana“, vytváří pro 

vedení fakulty složitější situaci i z personálního hlediska, kdy se ruší určitá místa na 



základě organizační změny. Předsedkyně AS FTVS konstatovala, že „Vnitřní předpis – 

Statut“ je v podobě, v jaké byl podán minulým vedením FTVS a schválen minulým AS 

FTVS. Senátor Horčic položil dotaz, jaký je rozdíl mezi „Opatřením děkana“ a „Vnitřním 

předpisem“ z hlediska schvalování akademickým senátem. Bylo konstatováno, že toto již 

bylo diskutováno a že „Vnitřní předpis“ podléhá schválení AS v poměru tří pětin, u 

hlasování o „Opatření děkana“ je názor AS pro děkana informativní. Senátorka Čechovská 

se zeptala na průběh a formu podání „Vnitřního předpisu – Statutu“. Předsedkyně AS 

FTVS Kohlíková znovu vysvětlila, že „Vnitřní předpis – Statut“ je v podobě, v jaké byl 

podán minulým vedením FTVS a schválen minulým AS, kdy se Legislativní komise AS 

UK vyjádřila připomínkami k předloženému dokumentu s podmínkou dopracování. AS 

FTVS teď současným projednáváním dokončuje tento legislativní proces.  

Byla navržena volební komise ve složení senátor Hojka, senátor Jindra a senátor Vokoun. 

Bylo navrženo tajné hlasování s rozhodnutím, zda-li že „Vnitřní předpis – Statut“ má 

obsahovat deklaraci že „Organizační řád“ se „Vnitřním předpisem, nebo „Organizační řád“ 

je „Opatřením děkana“. 

Bylo rozdáno 14 hlasovacích lístků, bylo odevzdáno 14 hlasovacích lístků, z toho 14 

platných hlasovacích lístků. 11 hlasů bylo pro to aby „Organizační řád“ byl „Vnitřním 

předpisem“, 3 hlasy byly proti. 

 

Usnesení: AS FTVS UK schválil aby v novelizaci „Vnitřního předpisu – Statut“ byl 

„Organizační řád“ „Vnitřním předpisem“. 

 

Hlasování o „Vnitřním předpisu – Statutu“. Bylo rozdáno 14 hlasovacích lístků, bylo 

odevzdáno 14 hlasovacích lístků, z toho 14 platných hlasovacích lístků. 13 hlasů bylo pro 

schválení novelizace „Vnitřního předpisu – Statutu“. 

 

Usnesení: AS FTVS UK neschválil novelizaci „Vnitřního předpisu – Statutu“ 

5. Doplňující volby do studentské části AS FTVS. 

Senátor Jindra informoval, že je zatím velký problém s počtem kandidátů. Několik 

studentů svůj úmysl kandidovat slovně deklarovalo, ale zatím žádný student oficiálně 

kandidaturu nepodal. Senátor Baláš informoval ,že všichni studenti byli informování 

elektronicky pomocí mailu a informační plakáty byly vyvěšeny na oficiálních místech. 

Počítá se s tím, že intenzivní kampaň začne spolu se začátkem semestru. Byl položen 

dotaz, zda-li existuje fond na náklady spojené s propagací. Tajemník AS FTVS Zahálka 



odpověděl, že fond pro potřeby AS FTVS není oficiálně vytvořen, ale pan děkan přislíbil 

úhradu podobných nákladů z celofakultního střediska a lze se tedy obrátit přímo na 

tajemníka fakulty. Senátor Jindra se zeptal, jak je to se senátorem Severýnem a jeho 

ukončením studia. Tajemník AS FTVS Zahálka informoval, že senátor Severýn studuje a 

zatím se členství v AS nevzdal. Senátor Jindra položil přetlumočený dotaz od studentů, co 

jim členství v AS může přinést za výhody. Předsedkyně AS FTVS Kohlíková zhodnotila, 

že celá část studentů měla na počátku volebního období velké plány, ale časem to trochu 

odeznělo. S tímto názorem vyslovil souhlas senátor Vokoun a položil dotaz, zda-li by 

nebylo zajímavé zjistit, jaké jsou důvody klesající studentské aktivity na půdě AS a 

fakultního života. S tím vyslovila souhlas předsedkyně AS FTVS Kohlíková a podpořila 

případné zjišťování zpětné vazby od studentů. Senátor Hojka upozornil, že AS řešil jiné 

problémy než problémy studentů, kdy například ze studijní oblasti se jednalo například o 

akreditacích, ale nic o skutečném provozu z hlediska studentů. 

6. Výroční zpráva AS UK FTVS: 

Předsedkyně AS FTSV Kohlíková přečetla text Výroční zprávy o činnosti AS UK FTVS 

(viz příloha). 

Tajemník AS FTVS přečetl zprávu o termínech zasedání a účasti jednotlivých senátorů 

(viz příloha) 

Vystoupili předsedové jednotlivých komisí a přečetli jejich zprávy (viz přílohy). 

Předsedkyně AS UK FTVS Kohlíková zkonstatovala, že chybí pouze zpráva 

z Ekonomické komise z důvodu nemoci a omluvy jejího předsedy. 

Usnesení: bod trvá 

7. Různé: 

Senátor Jelen položil dotaz jaký je závěr z usnesení týkající se výběrových řízení na místa 

vedoucích kateder. Tajemník AS FTVS Zahálka odkázal na zápis z jednání AS FTVS ze 

dne 11.10.2011 č. AS-08/2011, kde byla v bodě 7 jednání odpověď pana „Pan děkan 

konstatoval, že v průběhu výběrových řízení na místa vedoucích kateder a center nedošlo 

k žádnému pochybení“. Předsedkyně AS FTVS Kohlíková upozornila, že vedení fakulty 

při nápravě situace ohledně obsazení míst odborných asistentů na jednotlivých 

pracovištích průběžně během zimního semestru výběrová řízení vypisovalo. Senátor Jelen 

podal návrh na písemné vyjádření k usnesení AS FTVS ohledně výběrových řízení na 

místa vedoucích kateder ze dne 27.9.2011. 

(Usnesení ze dne 11.10.2011 AS UK FTVS na základě zprávy Legislativní komise AS UK 

FTVS konstatuje, že v průběhu výběrových řízení na pozice vedoucích kateder a center 



mohlo dojít k formálním pochybením. AS UK FTVS dává podnět vedení UK FTVS k 

prošetření procesu proběhlých výběrových řízení. AS UK FTVS dává podnět vedení UK 

FTVS k prošetření platnosti přijetí pracovníka RNDr. Červinky na místo odborného 

asistenta na pracoviště katedry atletiky bez výběrového řízení. Hlasování (11-0-0).) 

 

V další diskuzi vystoupila předsedkyně AS FTVS Kohlíková a upozornila přítomné, že 

příští zasedání v březnu bude i zasedáním volebním, kdy se bude volit nové předsednictvo. 

Dále byl podán úkol na tajemníka AS FTVS, aby písemně požádal vedení fakulty o dodání 

dokumentů: Dlouhodobý záměr FTVS UK, projekt UNCE a hodnotící posudek, projekt 

PRVOUK. 

Předsedkyně AS FTVS Kohlíková konstatovala, že došlo k dalšímu ukončení členství 

senátorů z řad studentů a chtěla by všem studentů, i těm nepřítomným poděkovat za čas a 

práci v AS FTVS odvedenou. Senátor Vokoun upozornil, že se nedaří najít dostatečný 

počet zájemců o práci v AS a to může mít různé důvody, mezi které patří i to, že studenti 

do školy přijdou takřka výhradně na výuku a na ostatní dění již nemají tolik času. 

Senátorka Čechovská naznačila, že jedním z důvodů může být i malý počet skutečně 

studentských problémů, které AS FTV řeší a většina záležitostí odborných a pracovních je 

studentům příliš cizí. 

 

Zapsal: Zahálka      Za AS UK FTVS – předsedkyně doc. MUDr. Eva Kohlíková, CSc. 

Na vědomí: doc. PhDr. Vladimír Süss, Ph.D., děkan UK FTVS 
  Ing. Tomáš Fořter, tajemník UK FTVS 
  PhDr. Karel Kovář PhD., proděkan pro rozvoj 

 PaedDr. Tomáš Miler, proděkan pro vědu,  
  členové AS UK FTVS  


